
 

 
 

Acta de reunió Participació Ciutadana Sóller 
 
 
 
 
NUCLI DE POBLACIÓ:  Port de Sóller                                                        DATA: 07/11/07 
 
 
 

ASSISTENTS 
 

 Tècnic Ajuntament 
Sóller 

Borja Sintes 
 Directora Insular 

d’Assessorament 
Municipal 

Mª Magdalena 
Palou 

 Batle Guillem Bernat 
 Tècnic Conselleria 

Medi Ambient 
 Pep Martorell 

 Regidora de Medi 
Ambient 

Catalina Esteva  Tècnic de Sa Vola  Neus Lliteras 

 Ciutadans 9 participants  Tècnic de Sa Vola  Beatriz Leal 

 
 

ESDEVENIMENTS 
 

20:30 

 
La Regidora de Medi Ambient dóna la benvinguda als assistents, els agraeix la 
seva presència i anima a la gent a la participació en el procés d’elaboració de 
l’Agenda Local 21.  
 
La tècnica ambiental Beatriz Leal dóna la benvinguda als assistents a la reunió 
i fa una petita presentació informativa sobre l’Agenda Local 21 del municipi de 
Sóller. Es comenta als assistents que les persones interessades poden agafar 
un CD que conté la memòria descriptiva i la diagnosi ambiental. 
 

21:00 

 
Finalitza la presentació i es dóna començament a la participació dels 
ciutadans. Els assistents esmenten els següents aspectes a millorar al 
municipi: 
 
Possibilitat de realitzar aportacions via web: un ciutadà comenta que 
estaria bé que la gent pogués realitzar les seves aportacions al Pla d’Acció a 
través d’Internet, ja que és una via més còmoda. La Regidora de Medi 
Ambient li respon, que primer s’hauria de condicionar la pàgina web de 
l’Ajuntament. Respecte a aquest tema, el tècnic de l’Ajuntament Borja Sintes, 
comenta que s’ha creat una adreça de correu electrònic especialment per a 
l’Agenda Local 21 ( que surt al tríptic i al cartell ) i que els ciutadans la poden 
utilitzar per fer arribar les seves aportacions i comentaris. 



21:00 

 
 Finalització del Pla d’Acció: Un ciutadà pregunta que si el dia 19 de 

desembre finalitzarà el procés d’elaboració del Pla d’Acció. Es comenta 
que aquest dia finalitza la darrera reunió que es té planificada per tal que 
després es redacti per escrit el Pla d’Acció amb tots els continguts que la 
gent ha proposat. També es comenta que una vegada el Pla d’Acció 
estigui acabat i validat pel Comitè Insular, cada any s’ha de realitzar un 
seguiment del mateix ( normalment dues vegades a l’any ) i que en 
aquestes reunions de seguiment, els ciutadans poden continuar realitzant 
aportacions i participar. El Batle comenta que el procés de l’Agenda Local 
21, és un procés que no finalitza mai. 

 
 Actuacions del Pla d’Acció: es demana quines actuacions poden estar 

incloses dins del document de Pla d’Acció. Es contesta al ciutadà que les 
actuacions que s’inclouen al Pla d’Acció, es decideixen de forma conjunta i 
consensuada entre tots els ciutadans. No obstant això, les  actuacions 
han d’ésser actuacions emmarcades dins el marc de la sostenibilitat. El 
ciutadà contesta que potser surten coses que tots els ciutadans no hi 
estan d’acord, ja que si n’hi ha pocs participants els ho decideixen tot. Es 
contesta que per això, s’anima a tots els ciutadans a que hi participin. 

 
 Acceptació de les actuacions proposades pels ciutadans: un 

assistent pregunta si les aportacions que realitzin els ciutadans seran 
acceptades pels polítics. El batle de Sóller contesta que el fet d’haver 
iniciat la fase de participació ciutadana implica l’acceptació per part de 
l’Ajuntament de les voluntats dels ciutadans. També comenta que les 
actuacions que s’incloguin sí que han d’ésser solucions sostenibles i que 
es puguin dur a terme políticament. 

 
 Promoció de les reunions: un ciutadà comenta que no s’havia 

assabentat massa de la realització de les reunions. La Regidora de Medi 
Ambient, comenta que per donar difusió a les reunions s’han dut a terme 
diverses actuacions: anuncis en els dos setmanaris del poble, difusió de 
cartells informatius pels establiments comercials, distribució porta a porta 
dels tríptics informatius i finalment una carta informativa a totes les 
associacions existents a Sóller.  

 
 Informació sobre Agenda Local 21: una ciutadana comenta que molta 

gent encara no coneix el que és una Agenda Local 21. Comenta que 
potser s’hauria d’haver donat més difusió sobre l’Agenda Local 21 abans 
de convocar les reunions. La Regidora de Medi Ambient comenta que ella 
ho ha anat explicant a totes les rodes de premsa que ha fet. Explica que 
inclús un periodista li va realitzar la pregunta concreta de què era una 
Agenda Local 21 i que ella li va realitzar una explicació molt completa, 
però que moltes vegades els periodistes exposen a les notícies algunes 
coses i altres no. 

  
 Canals de comunicació entre l’Ajuntament i els ciutadans:  un 

assistent comenta que s’haurien de millorar els canals de comunicació 
entre l’Ajuntament i els ciutadans, donat que no s’assabenta mai de les 
activitats que es duen a terme a Sóller. Que no tots els ciutadans llegeixen 
els setmanaris del poble perquè hi ha gent que no està d’acord amb la 
visió que es presenta a cap dels dos.  



 

 
 Extensió del diagnòstic: es pregunta si el diagnòstic és un resum del 

que apareix a la memòria descriptiva. La tècnica Neus Lliteras explica que 
la memòria descriptiva és el document a on es recull l’estat del municipi 
en tots els àmbits i que la diagnosi conté un resum de les dades més 
importants i característiques de cada aspecte ambiental que s’ha analitzat 
a la memòria descriptiva per facilitar al ciutadà la comprensió dels 
aspectes positius i les àrees de millora que es presenten a continuació. 
També comenta que encara que la diagnosi ambiental sigui el document 
de feina principal, per poder elaborar la diagnosi és necessari redactar la 
memòria descriptiva. 

 
 Reunions per taules i per nuclis: hi ha un ciutadà que opina que les 

reunions per taules s’haurien de realitzar a cada nucli de població de 
Sóller, donat que cada nucli es caracteritza per les seves particularitats. La 
tècnica de l’empresa SA VOLA comenta que a les reunions temàtiques es 
poden exposar les problemàtiques existents a cada nucli de població i 
proposar les solucions que creguin adients per a les mateixes. A més a 
més, també explica que les reunions inicials de presentació de la diagnosi, 
sí que es realitzen a cada nucli de població amb l’objectiu de acostar-se 
més als ciutadans i facilitar la participació dels mateixos i per recollir la 
problemàtica existent a cada nucli de població.  

 
Na Neus Lliteras explica que es repartiran unes paperetes per tal que la gent 
escrigui els 3 aspectes que més els preocupa del municipi. Els assistents 
voten per: 
 

1. Els aparcaments  (4 vots) 
2. Recollida de fems ( 4vots ) 
3. Millorar la brutor de l’aigua de la badia ( 4 vots ) 
4. El trànsit ( 4 vots ) 
5. Qualitat de l’aigua de consum ( 4 vots ) 

 
Altres aspectes que la gent ha escrit a les paperetes són: 
 

 El turisme és concret i genera molts impactes ( 2 vots ) 

 Recepcionar i arreglar les urbanitzacions ( 2 vots ) 

 Urbanisme ( vots ) 

 Privatització d’es Molls ( 1 vot ) 

 Disposar d’una Zona esportiva ben arreglada ( 1 vot ) 

 Col·lapse de vaixells ( 1 vot ) 

 Neteja viària ( 1 vot ) 

 Serveis socials per als joves i la tercera edat ( 1 vot ) 

 Peatonalització de la primera fila ( 1 vot ) 

 Subministrament elèctric deficient ( 1 vot ) 

 Renou nocturn ( 1 vot ) 



 
A les paperetes de votació, els ciutadans fan els següents comentaris: 
 

 El subministrament d’aigua potable a Sóller és bo. 

 No hi ha suficients infraestructures per fer una bona recollida selectiva 

 Abocaments de les embarcacions dins la badia. 

 Les urbanitzacions es troben en males condicions de manteniment 

(il·luminació dolenta, abastiment irregular d’aigua potable...)  

 
Es dóna per conclosa la reunió. 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  


